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ACTA NÚM. 109  
 
Comissió d’Investigació: 
Edelmira Badillo Jiménez 
Francesc Josep de Rueda Roige 
Eduard José Cunilleras 
Montserrat Llagostera Casas 
Iván Martínez Flores 
Màrius Martínez Muñoz 
José Luis Molina González 
Carme Molinero Ruiz 
Xavier Navarro Acebes 
Lidiane Nunes de Castro 
Pilar Orero Clavero 
Nerea Roher Armentia 
Maria Gemma Rubí Casals 
Armand Sánchez Bonastre, president 
Rosa Maria Sebastián Pérez  
Albert Teixidó Palazón 
 

A les 15.30 h del dia 28 de gener de 2021, 
es reuneixen en sessió ordinària, per 
videoconferència i sota la presidència del 
vicerector de Recerca i de Transferència, 
Armand Sánchez Bonastre, els membres 
de la Comissió d’Investigació assenyalats 
al marge. 

 
No assisteix a la reunió Eloi Esparraguera Espuña. S’ha excusat d’assistir-hi Miguel 
Chillón Rodríguez. 
 
Hi assisteixen, amb veu i sense vot, Assumpció Malgosa Morera, adjunta al vicerector 
de Recerca i de Transferència, Anabel Poveda Barbero, cap de l’Àrea de Gestió de la 
Recerca, i Àngels Osuna Torres, cap de la Unitat de Gestió de Recursos de l’Àrea de 
Gestió de la Recerca.  
  
Hi actua com a secretari Pedro de Alcántara-García Briones, lletrat del Gabinet Jurídic 
de la UAB. 
 
 
 
Ordre del dia 
 
 
1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior. 
2. Informe dels vicerectors. 
3. Aprovació, si escau, de la priorització de les candidatures presentades a la 

convocatòria d’ajuts per a la contractació de personal novell (FI-2021). 
4. Informe favorable, si escau, de la proposta de resolució de la plaça de professorat 

permanent reservada al Programa Talent. 
5. Presentació de l’informe d’activitat de l’ICTA. 
6. Aprovació, si escau, d’adscripcions i desadscripcions d’investigadors a instituts 

propis o centres de recerca. 
7. Informe favorable, si escau, de les sol·licituds de reconeixement d’activitat de 

recerca. 
8. Modificació del CER Institut de Dret i Tecnologia.  
9. Assumptes de tràmit. 
10. Torn obert de paraules. 
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Desenvolupament de la sessió 
 
 
La sessió d’aquesta comissió es desenvolupa a distància, a l’empara de l’article 6 del 
Decret llei 8/2020, de 24 de març, de modificació parcial del Decret llei 7/2020, de 17 de 
març, de mesures urgents en matèria de contractació pública, de salut i gestió de residus 
sanitaris, de transparència, de transport públic i en matèria tributària i econòmica, i 
d’adopció d’altres mesures complementàries, i de la Instrucció 9/2020 de la UAB, que 
modifica la Instrucció 5/2020, sobre l’organització de reunions urgents a distància dels 
òrgans de govern col·legiats generals davant l’emergència sanitària decretada a causa 
de la COVID-19. 
  
El president proposa alterar els punts de l’ordre del dia de la manera següent: 1, 5, 2, 3, 
4, 6, 7, 8, 9 i 10, la qual cosa és aprovada per assentiment per tots els membres 
assistents.  
 
 
1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior 
 
La Comissió d’Investigació de la UAB aprova, per assentiment, l’acta de la sessió 
anterior, de data 16 de desembre de 2020. 
 
 
5. Presentació de l’informe d’activitat de l’ICTA 
 
El president introdueix el punt indicant la seva voluntat de fer una valoració de tots els 
centres propis, mitjançant la presentació d’informes davant la Comissió d’Investigació. 
També comenta que s’està preparant un canvi en la normativa que afecta el finançament 
dels instituts universitaris i que serà objecte de valoració en altres sessions d’aquesta 
comissió. 
 
Tot seguit, dona la paraula a Xavier Gabarrell, director de l’ICTA, el qual s’incorpora 
expressament a la sessió per fer la presentació. Comença introduint l’estructura 
científica de l’Institut: Unitat d’Excel·lència María de Maeztu en els períodes 2016-2019 
i 2020-2023, tenen set grups SGR i 7,5 projectes ERC vius. Identifica l’estructura de 
personal: investigadors sèniors, postdoctorals, estudiants de doctorat, personal 
d’administració i serveis i professorat emèrit). Explica breument la producció científica 
de l’Institut. N’identifica els punts forts (la internacionalització) i els febles (escàs impacte 
de transferència a escala local, poca recerca en l’àmbit de recerca). Identifica els cinc 
reptes científics de l’ICTA (vida sota l’aigua, vida a la terra, recursos, ciutats i polítiques) 
i els objectius (contractar més dones, introduir polítiques de conciliació de la feina amb 
la vida personal, promoure publicacions sobre polítiques de gènere i participar en 
accions relatives a gènere) (annex núm. 1). 
 
El president agraeix la presentació i obre un torn de paraules, en el qual els membres 
de la Comissió feliciten la concreció i qualitat de la presentació, destacant que l’ICTA és 
un exemple d’excel·lència dels instituts universitaris, tant pel que fa a la recerca com a 
la internacionalització d’aquesta, i es comenta que els problemes manifestats pel 
director no són tant de l’Institut com causats per circumstàncies endògenes a aquest. 
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2. Informe dels vicerectors 
 
El president inicia el punt informant que, en relació amb la pròrroga del projecte FEDER-
OTRI, finalment, dels dos anys de pròrroga que s’esperaven aconseguir, únicament se 
n’obtindrà un, i diu que intentaran no haver de retornar diners i, per aquesta raó, han 
accelerat una convocatòria de Proof of Concept.  
 
En relació amb la convocatòria d’ICREA, informa que ja s’ha resolt l’ICREA Acadèmia i 
que, dels 30 reconeixements, 8 han estat assignats a la UAB, la qual cosa suposa el 
25 %, percentatge superior al que habitualment té la UAB (d’un 20-22 %) en el sistema 
universitari català. Explica que està oberta la convocatòria d’ICREA Sènior, en l’àmbit 
de les ciències experimentals, matemàtiques i enginyeries (10 places), i que fins al 2 de 
març hi ha temps per presentar-hi candidatures.  
 
Explica que s’ha dictat resolució de la convocatòria FI-SDUR i que, a la primera edició, 
tots els departaments que complien els requisits mínims van ser beneficiaris d’un ajut. 
Informa que, contra l’adjudicació, la UAB va presentar al·legacions que van ser 
desestimades, i que ara és la segona edició de la convocatòria.  
 
En relació amb el model de finançament de les universitats en matèria de recerca 
(PROFOR) comenta que la Generalitat va fer una proposta d’indicadors i que les 
universitats estan treballant per fer una proposta conjunta de resum. Comenta que 
aquest punt està relacionat amb el projecte de redacció d’una llei de la ciència catalana 
que es preveu que s’aprovi en la propera legislatura, que s’iniciarà com a conseqüència 
de les noves eleccions a la presidència de la Generalitat. 
 
El president dona la paraula a la vicerectora d’Innovació i de Projectes Estratègics, que 
informa sobre la propera creació de l’Associació de Desenvolupadors de Tecnologia 
amb Acreditació TECNIO, que aixoplugarà tots els centres de recerca que tinguin grups 
de recerca TECNIO per tal d’impulsar els grups i centres TECNIO com a instrument de 
connexió dels grups i centres de recerca amb acreditació TECNIO i les entitats que els 
acullen amb el món empresarial i l’administració, per enfortir i fer visible la transferència 
de coneixement cap a la societat. 
 
En relació amb els Serveis Cientificotècnics i els laboratoris de prestació de serveis, 
comenta que l’Àrea de Gestió de la Recerca va rebre una sol·licitud d’espais del CREAF, 
que ja havia negociat el rector quan era vicerector.  
 
Finalment, fa una repàs i una valoració dels projectes europeus, explicant que s’ha 
produït un augment dels projectes internacionals (70 % dels sol·licitats) respecte del 
programa anterior. Comenta que s’organitzaran jornades divulgatives sobre el 
funcionament del programa Horitzó Europa i es vol convidar responsables de la UE 
perquè n’expliquin les convocatòries.  
 
El president dona la paraula al vicerector de Relacions Internacionals, que informa que 
l’ECIU University rebrà 2 milions d’euros del programa Horitzó 2020 per reforçar la 
missió de recerca i innovació i establir l’institut SMART-ER. Explica que es vol establir un 
nou model de recerca i innovació sense parets i alhora promoure el diàleg amb la 
societat, superant les limitacions de disciplines, sectors i països i basant-se 
principalment en un entorn col·laboratiu virtual. Informa que la UAB ha estat pionera a 
desenvolupar ecosistemes d’innovació oberta, amb un enfocament sistemàtic de 
cocreació entre els usuaris, ja siguin investigadors, empreses, societat civil o 
administració pública, i així, ha posat a disposició d’aquest projecte la seva experiència 
en la implementació de nous instruments de valorització de productes, de maduració de 
tecnologies i d’activitats d’experimentació (per exemple, living labs). Comunica que és 
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gràcies a aquesta experiència que la UAB lidera la proposta i serà la responsable de 
coordinar la implementació del projecte. 
 
Finalitzats els informes dels vicerectors, el president obre un torn de paraules i aprofita 
per informar de l’aprovació del RDL 36/2020, de 30 de desembre, pel qual s’aproven 
mesures urgents per a la modernització de l’Administració pública i per a l’execució del 
Pla de recuperació, transformació i resiliència, que estableix els instruments a través 
dels quals es vehicularan els ajuts procedents de la UE a través dels denominats 
Projectes Estratègics per a la Recuperació i Transforació Econòmica (PERTE). Finalitza 
el punt informant que la UAB ha obtingut el segell HR Excellence in Research 
d’EURAXESS. 
  
 
3. Aprovació, si escau, de la priorització de les candidatures presentades a la 
convocatòria d’ajuts per a la contractació de personal novell (FI-2021) 
 
El president informa que, per Resolució EMC/2400/2020, de 29 de setembre, es va 
aprovar la convocatòria d’ajuts destinats a universitats, centres de recerca i fundacions 
hospitalàries per contractar personal investigador novell per a l’any 2021 (FI-DGR) i les 
bases de la convocatòria, i que el 14 de setembre de 2020 la Comissió d’Investigació va 
aprovar-ne els criteris de priorització. Explica que l’Àrea de Gestió de la Recerca va fer 
una llista de priorització de candidatures (annex núm. 2) i, després de les al·legacions, 
la llista definitiva que s’eleva a aquesta comissió perquè l’aprovi és la de l’annex núm. 3. 
 
La Comissió d’Investigació aprova, per assentiment, el següent:  
 
Primer. Informar favorablement sobre la proposta de priorització de les sol·licituds 
de beques FI-DGR per al 2021 d’acord amb la llista incorporada en l’annex núm. 3. 
 
Segon. Comunicar aquests acords al vicerector de Recerca i de Transferència i 
elevar les actuacions a aquest perquè emeti la resolució corresponent i la notifiqui 
a les persones interessades i als òrgans escaients.  
 
Tercer. Comunicar aquests acords al vicegerent de Recerca, per tal que porti a 
terme les mesures necessàries per fer-los efectius. 
 
 
4. Informe favorable, si escau, de la proposta de resolució de la plaça de professorat 
permanent reservada al Programa Talent 
  
El president informa que, el 29 de juny de 2020, la Comissió de Personal Acadèmic va 
aprovar els criteris per a la priorització dels mèrits especialment rellevants de les places 
de professorat permanent AGR/TU i que, el 14 d’octubre de 2020, la Comissió 
d’Investigació va aprovar els criteris per a la priorització dels mèrits especialment 
rellevants de la plaça de professorat permanent (AGR/TU) reservada al Programa Talent 
(annex núm. 4). Informa que, del Programa Talent, es van presentar a la convocatòria 
de professorat permanent els candidats identificats a l’annex núm. 5 i que aquestes 
sol·licituds han estat valorades per la comissió ad hoc aprovada per la Comissió 
d’Investigació de 21 de gener de 2019, la qual ha fet la llista de priorització de 
candidatures (annex núm. 6).  
 
Presentada la proposta, el president obre un torn de paraules, en el qual es parla de 
l’encaix d’estabilitzar investigadors amb trajectòria de recerca però no de docència en 
figures contractuals estables que impliquen experiència en la docència; es raona que hi 
hauria d’haver un acord del departament d’acollida dels candidats, i també es parla de 
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donar oportunitats a investigadors de l’àmbit de les ciències socials i humanes, la qual 
cosa seria possible en cas de disposar de més d’una plaça. 
 
La Comissió d’Investigació aprova, per assentiment, el següent:  
 
Primer. Informar favorablement sobre la llista de priorització presentada per la 
comissió avaluadora ad hoc (annex núm. 6). 
 
Segon. Notificar aquest acord a la Comissió de Personal Acadèmic perquè 
exerceixi les seves funcions. 
 
Tercer. Encarregar al vicerector de Recerca i de Transferència l’execució i el 
seguiment d’aquests acords. 
 
Quart. Comunicar aquests acords al vicegerent de Recerca, per tal que porti a 
terme les mesures necessàries per fer-los efectius. 
 
 
6. Aprovació, si escau, d’adscripcions i desadscripcions de personal investigador a 
centres i/o instituts de recerca 
 
El president presenta la proposta d’adscripció i de desadscripció de l’activitat de recerca 
de les persones indicades a l’annex núm. 7 d’instituts i centres de recerca a l’empara 
de la Normativa de la UAB en matèria de recerca.  
   
La Comissió d’Investigació aprova, per assentiment, el següent:  
 
Primer. Informar favorablement sobre les modificacions d’adscripció de la recerca 
de personal investigador de la UAB en els CER i instituts recollits en l’annex 
núm. 7.  
 
Segon. Comunicar aquests acords al vicerector de Recerca i de Transferència i 
elevar les actuacions a aquest perquè emeti la resolució corresponent i la notifiqui 
a les persones interessades i als òrgans escaients.  
 
Tercer. Comunicar aquests acords al vicegerent de Recerca, per tal que porti a 
terme les mesures necessàries per fer-los efectius. 
   
 
7. Informe favorable, si escau, de les sol·licituds de reconeixement d’activitat de recerca 
 
El president informa de sis sol·licituds de reconeixement de recerca del personal que 
s’identifica a l’annex núm. 8 i diu que únicament es va traslladar a la comissió ad hoc 
l’anàlisi de quatre d’aquestes sol·licituds, ja que dos candidats no complien els requisits 
mínims. Finalment comunica que la comissió ad hoc eleva a la Comissió d’Investigació 
la proposta de reconeixement de les quatre sol·licituds analitzades (annex núm. 9). 
 
La Comissió d’Investigació aprova, per assentiment, el següent:  
 
Primer. Informar favorablement sobre el reconeixement de recerca de les 
persones següents, en els termes establerts als articles 5 i 6 de la Normativa de la 
UAB sobre reconeixement d’activitats de recerca a l’empara de l’article 21.1 de la 
Llei 24/2015, de 24 de juliol, de patents:  
 

Persona Departament 
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Sylvie Franckhauser Centre de Biotecnologia Animal i de Teràpia Gènica 

Javier León Madrenas Centre de Biotecnologia Animal i de Teràpia Gènica 

Sara Marcó Costa Centre de Biotecnologia Animal i de Teràpia Gènica 

Albert Ribera Sanchez Centre de Biotecnologia Animal i de Teràpia Gènica 

  
Es desestima la sol·licitud presentada per les persones següents:  
 

Persona Departament 

Ivet Elias Puigdomènech Centre de Biotecnologia Animal i de Teràpia Gènica 

Ahmed A. K. Salama Departament de Ciència Animal i dels Aliments 

  
Segon. Elevar aquests acords a la rectora perquè exerceixi les seves funcions. 
 
Tercer. Encarregar al vicerector de Recerca i de Transferència l’execució i el 
seguiment d’aquests acords. 
 
Quart. Comunicar aquests acords al vicegerent de Recerca, per tal que porti a 
terme les mesures necessàries per fer-los efectius. 
 
  
8. Aprovació del CER Institut de Dret i Tecnologia 
 
El president informa que retira aquest punt de l’ordre del dia atès que l’Institut modificarà, 
properament, altres articles del seu reglament. 
 
 

9. Assumptes de tràmit 
 

El president dona la paraula a Anabel Poveda, que explica que s’ha autoritzat l’extensió 
de determinades estades breus de PIF a l’empara dels criteris que aquesta comissió va 
aprovar per fer-ho.   
 
Anabel Poveda comenta que la Fundació La Marató de TV3 fa una gestió d’ajuts a la 
recerca de forma molt complexa i, a aquest efecte, la UAB ha hagut de presentar 
declaracions formals assegurant que la Comissió d’Investigació hi dona suport amb els 
projectes sol·licitats per diferents grups de recerca de la Universitat.  
 
Per això, a proposta del president, la Comissió d’Investigació aprova, per 
assentiment, ratificar les declaracions fetes per la Universitat Autònoma de 
Barcelona davant la Fundació La Marató de TV3 respecte als projectes de recerca 
dels quals s’ha demanat finançament, els quals s’identifiquen a l’annex núm. 10. 
 
 
10. Torn obert de paraules 
 
A petició d’Eduard José s’acorda convocar una reunió informativa amb responsables del 
Ministeri per explicar el sistema d’avaluació dels sexennis de transferència. 
  
 
 
A les 17.42 h el president aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta 
acta. 
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El secretari  
   
          Vist i plau 
          El president 
 


